



Hochschule für Technik  
und Wirtschaft Berlin

*University of Applied Sciences*



## DOPPELABSCHLUSSABKOMMEN

## DOUBLE DEGREE AGREEMENT

zwischen

between

**Hochschule für Technik und Wirtschaft Berlin (HTW Berlin)**  
**University of Applied Sciences**

und

and

**British Columbia Institute of Technology (BCIT) School of Business**

### 1. Doppelabschluss-Programm

1.1 Dieses Doppelabschlussabkommen gilt für die Bachelorstudiengänge International Business der HTW Berlin (HTW) und Bachelor of Business Administration (BBA) der BCIT School of Business (BCIT). Bis zu vier Studenten pro Hochschule werden pro Jahr als Doppelabschlussstudenten zugelassen und von ihrer Heimathochschule nominiert. Doppelabschlussstudenten sind von eventuellen Studiengebühren an der Gasthochschule für einen Zeitraum von bis zu eineinhalb Jahren befreit; jedoch darf eine Verwaltungsgebühr erhoben werden. Dieses Programm ist nur für HTW-Studenten zugänglich, die im Wintersemester immatrikuliert wurden und ein Sprachniveau Englisch C1 nachweisen können.

1.2 Die Studenten absolvieren die ersten vier Studienplansemester (d.h. die ersten beiden Studienjahre) an ihrer Heimathochschule. Im fünften und sechsten Studienplansemester (d.h. im dritten Studienjahr; für BCIT-Studenten im dritten oder vierten Studienjahr, s. 2.2.2) schließen die Studenten ihr Auslandsjahr an der Gasthochschule (Auslandsjahr) ab. Die verbleibenden Module werden an der Heimathochschule absolviert. Nach Abschluss aller Module gemäß diesem Doppelabschlussabkommen erhalten die Studenten den Abschluss Bachelor of Arts im Bachelorstudiengang International Business an der HTW Berlin und den Abschluss Business Administration der BCIT.

### 2. Äquivalenzliste

Die folgenden Module werden von der HTW Berlin und der BCIT gegenseitig anerkannt. Abweichungen müssen von der BCIT BBA Program Head (Studiengangsleitung) und dem Prüfungsausschuss des Bachelorstudiengangs International Business genehmigt werden. Zwei ECTS entsprechen einem BCIT credit point.

### 1. Double degree programme

1.1 This Double Degree Agreement applies to the Bachelor Programmes Business Administration (BBA) of BCIT School of Business (BCIT) and International Business of HTW Berlin (HTW). Up to four students per institution per year are permitted as Double Degree students and are each nominated by their home university. Double Degree students are exempt from the host university's study fees – if applicable – for a maximum of one year and a half; however, administration and ancillary fees may apply. For HTW Students, the programme is only available for students with English C1 language proficiency who enlisted in fall term.

1.2 Students study the first four semesters (year one and two) at their home university. In the fifth and sixth semester (year three; for BCIT students year three or four, see 2.2.2), the students study at the host university (Partner Year). Any remaining parts of the curriculum will be completed at the home university. Once students have successfully completed all modules according to the Double Degree programme, they will receive the HTW Berlin degree Bachelor of Arts in International Business and the BCIT degree, Bachelors of Business Administration.

### 2. List of equivalent courses

The following modules are mutually recognised by BCIT and HTW Berlin. Deviations have to be approved by the BCIT BBA Program Head and the Prüfungsausschuss des Bachelorstudiengangs International Business (Examination Board of the Bachelor Programme International Business). Two ECTS are equivalent to one BCIT credit point.

**2.1 Erstes bis viertes Semester**

Die HTW Berlin erkennt die Zugangsvoraussetzungen für das BBA Programm der BCIT auf vier Semester des Bachelorstudiengangs International Business im Umfang von 120 ECTS an.

Die BCIT erkennt die ersten vier Semester des Bachelorstudiengangs International Business im Umfang von 120 ECTS als Diplom International Business Management an.

**2.2 Auslandsjahr**

**2.2.1 Für HTW-Studenten**

Im Auslandsjahr (fünftes und sechstes Studienplansemester) absolvieren die HTW-Studenten die folgenden Module, die gegenseitig gemäß der folgenden Liste anerkannt werden:

**2.1 First until fourth semester**

HTW Berlin recognises the entrance requirement for the BCIT BBA program as four terms of the Bachelor Programme International Business amounting to 120 ECTS.

BCIT recognises the first four semesters of the Bachelor Programme International Business amounting to 120 ECTS as Diploma of the Programme International Business Management.

**2.2 Partner Year**

**2.2.1 For HTW students**

In the Partner Year (fifth and sixth semester), HTW students complete the following modules which shall be mutually recognised in accordance with the following list:

**Herbst Semester**

**Fall Term**

| <b>HTW Modules</b> |   |      | <b>BCIT Modules</b>                         |  |              |
|--------------------|---|------|---|--|--------------|
| No.                | Module  | ECTS | No.   | Module   | BCIT credits |
| BIB5.1             | Financial Markets, Institutions and Investment  | 5    | BUSA 7500                                   | Applied Capital and Financial Markets  | 4            |
| BIB7.3             | Business Simulation   | 5    | BUSA 7900                                   | Applied Strategic Management – Design, Risks and Ethics  | 4            |
| BIB5.2             | International Economics   | 5    | OPMT 7701                                   | Calculus for Management  | 4            |
| BIB5.6             | WP7 Managing People and Change<br>or<br>WP6 Marketing Project<br>or<br>WP1 Digital Transformation | 5    | GTTM 7000<br><br>MKTG 7100<br><br>BAB1 7800 | International Management and Cross Cultural Negotiations (Global Business) or<br>Brand Strategy in the Digital Age (Marketing Brand Management and Consumer Insights) or<br>BI and Data Analytics (Business Intelligence and Value Management) | 3            |
|                    |   | 0    | BSUS 5140                                   | Earth Systems and Environmental Policy (NSCI)  | 4            |
| Total              |   | 20   | Total                                       |  | 19           |

**Winter Semester**

**Winter Term**

| <b>HTW Modules</b>         |  |    | <b>BCIT Modules</b>        |                          |           |
|----------------------------|--|----|----------------------------|--------------------------|-----------|
| BIB5.5                     | WP8 SME Internationalization Consultancy Project | 5  | ECON 8550                  | Managerial Economics     | 4         |
| BIB 5.4                    | Information Management                           | 5  | BABI 8800                  | Data and Decisions       | 4         |
|                            |  | 0  | MKTG/<br>BAB1<br>8XXX      | BBA Concentration Option | 3         |
|                            |  | 0  | BSUS 7XXX                  | BBA Concentration Option | 3         |
| Total                      |  | 10 | Total                      |                          | 14        |
| <b>Exchange Year Total</b> |  |    | <b>Exchange Year Total</b> |                          | <b>33</b> |

HTW-Studenten wird im Rahmen der BBA Vertiefungsoption (BBA Concentration Option) eine der drei Gruppen zugewiesen: Global Business,

For BBA Concentration Option, students will be placed in one of three options (Global Business; Marketing

Marketing Brand Management and Consumer Insights, oder Business Intelligence and Value Management; dort absolvieren sie die jeweiligen Kurse.

HTW-Studenten absolvieren das Modul BIB5.3 Company Taxation entweder vor oder nach ihrem Auslandsjahr.

#### 2.2.2 Für BCIT-Studenten

Im Auslandsjahr (drittes oder viertes Studienjahr) absolvieren die BCIT-Studenten die folgenden Module, die gegenseitig gemäß der folgenden Liste anerkannt werden:

Brand Management and Consumer Insights; or, Business Intelligence and Value Management) and take all the corresponding courses.

HTW students complete the module BIB5.3 Company Taxation either before or after their Partner Year.

#### 2.2.2 For BCIT students

In the Partner Year (third or fourth year), BCIT students complete the following modules, which shall be mutually recognised in accordance with the following list:

| <b>HTW Modules</b> |                                       | <b>BCIT Modules</b> |                                   |              |
|--------------------|---------------------------------------|---------------------|-----------------------------------|--------------|
| No.                | Module                                | ECTS                | Module                            | BCIT credits |
|                    | German as a Foreign Language          | 4                   | Social Science or Humanities      | 2            |
| BIB1.4             | International Business Law 1          | 5                   | Social Science or Humanities      | 2.5          |
| BIB4.1             | Management Accounting                 | 6                   | Unspecified                       | 3            |
| BIB4.3             | Project Management                    | 5                   | Unspecified                       | 2.5          |
| BIB4.4             | Regional Studies                      | 5                   | Social Science or Humanities      | 2.5          |
| BIB4.5             | Elective Module 1                     | 5                   | Unspecified                       | 2.5          |
|                    | Supplementary Module (AWE)            | 2                   | Social Science or Humanities      | 1            |
|                    | German as a Foreign Language          | 4                   | Social Science or Humanities      | 2            |
| BIB5.2             | International Economics               | 5                   | Social Science or Humanities      | 2.5          |
| BIB5.3             | Company Taxation                      | 5                   | Unspecified                       | 2.5          |
| BIB5.5             | Elective Module 2                     | 5                   | Unspecified                       | 2.5          |
| BIB5.6             | Elective Module 3                     | 5                   | Unspecified                       | 2.5          |
| BIB3.5             | Academic Writing and Research Methods | 6                   | English Literature or Composition | 3.0          |
| <b>Total</b>       |                                       | <b>62</b>           | <b>Total</b>                      | <b>31</b>    |

Für die Elective Module 1, 2 und 3 besteht eine freie Wahl der im entsprechenden Semester angebotenen Wahlpflichtmodule.

Sollten BCIT Studenten über ein Sprachniveau Deutsch C1 oder höher verfügen, so ist eine andere Sprache als Englisch oder Deutsch zu wählen.

#### 2.2.3 Transcript of Records für das Auslandsjahr

Nachdem die Studenten das Auslandsjahr an der Gasthochschule abgeschlossen haben, stellt diese ein Transcript of Records aus, welches von der Heimat- und der Gasthochschule gegenseitig anerkannt wird, um den jeweiligen Abschluss zu erhalten.

#### 2.2.4 Optionales Praktikum

Nach dem Auslandsjahr haben die Studenten, die über eine entsprechende Arbeitserlaubnis verfügen, die Wahl, ein weiteres Semester an der Gasthochschule eingeschrieben zu bleiben, um ein Praktikum in Kanada bzw. in Deutschland zu absolvieren. Die

For Elective Modules 1, 2 and 3 students may choose freely among the elective modules offered in the respective semester.

Should BCIT students be in command of German (equal to German C1 or higher language proficiency), they shall select a language other than English or German.

#### 2.2.3 Partner Year transcript of records

Once students have completed the Partner Year at the host university, the latter will issue the transcript of records for this Partner Year, which shall be recognised mutually by home and host university to the extent required to obtain the degree.

#### 2.2.4 Optional work placement

After the Partner Year, students who hold an appropriate visa permit have the option to remain enrolled at the host university for an additional term in order to complete a work placement in Germany or Canada respectively. The home university shall supervise their students during this placement.

Betreuung während des Praktikums erfolgt durch die Heimathochschule.

### 2.3 Module nach dem Auslandsjahr

Nach ihrer Rückkehr aus dem Auslandsjahr an die Heimathochschule absolvieren die Studenten die restlichen Module gemäß dem Studienplan ihrer Heimathochschule, die von der Gasthochschule in dem Umfang der für ihren Abschluss erforderlichen Leistungspunkte anerkannt wird. HTW-Studenten müssen die im Anhang aufgeführten Module abschließen, um den BBA Abschluss des BCIT zu erhalten.

### 2.4 Abschlussarbeit

Die HTW ist verantwortlich für die Durchführung der Abschlussarbeit ihrer eignen eingeschriebenen Studenten gemäß ihren Regularien. Das Programm Bachelor of Business Administration der BCIT sieht keine Abschlussarbeit vor.

### 2.5 Übersicht der Leistungspunkte

#### 2.5.1 Für HTW-Studenten

| <b>HTW</b>       | <b>ECTS</b> | <b>BCIT</b>                      | <b>BCIT credits</b> |
|------------------|-------------|----------------------------------|---------------------|
| Semester 1 to 4  | 120         | entrance requirement BBA program | 110.5 (min.)        |
| Partner Year     | 30          | Partner Year                     | 33                  |
| Semester 6 and 7 | 60          | Year 4                           | 15                  |
| <b>Total</b>     | <b>210</b>  | <b>Total</b>                     | <b>158.5 (min.)</b> |

#### 2.5.2 Für BCIT-Studenten

### 2.3 Courses taken after the Exchange Year

After the Partner Year, students return to their home university and complete the remaining modules according to the study plan of their home university, which shall be recognised by the host university to the extent required to obtain its degree. HTW students have to complete the courses listed in the Annex in order to meet graduation requirements for the BCIT BBA degree.

### 2.4 Thesis

HTW Berlin shall be responsible for the thesis supervision of its own registered students in accordance with its own regulations. The BCIT Program Bachelor of Business Administration does not provide for a final thesis.

### 2.5 Credit Summary

#### 2.5.1 For HTW students

| <b>HTW</b>      | <b>ECTS</b> | <b>BCIT</b>                      | <b>BCIT credits</b> |
|-----------------|-------------|----------------------------------|---------------------|
| Semester 1 to 4 | 120         | entrance requirement BBA program | 110.5 (min.)        |
| Partner Year    | 62          | Partner Year                     | 31                  |
| Semester 7      | 28          | Level 5 and 6                    | 36                  |
| <b>Total</b>    | <b>210</b>  | <b>Total</b>                     | <b>177.5 (min.)</b> |

### 2.6 Änderung des Curriculums

Sollte das Curriculum geändert werden, werden die Partnerhochschulen eine Liste äquivalenter Module zur Verfügung stellen.

### 2.5.2 For BCIT students

If the study programmes are amended, the partner universities will provide a list of equivalent courses.

### 2.7 Urkunde und Zeugnis

Nach Abschluss aller Module gemäß diesem Doppelabschlussabkommen erhalten die Studenten von der Gast- und der Heimathochschule eine Bachelorurkunde.

### 2.6 Programme amendments

Once students have successfully completed all modules according to the Double Degree programme, they will receive a Bachelor's Degree Certificate of the home and host university.

### 2.8 Sonstiges

Sollten Studenten den Doppelabschluss nicht in Anspruch nehmen, können sie vorab vereinbarte Module absolvieren, welche ihrem jeweiligen Abschluss

### 2.7 Certificate and Grade Transcript

If students decide not to follow or abandon the Double Degree programme, they may continue their exchange year at the host institution for the academic

entsprechen, sofern sie die allgemeinen Austauschvoraussetzungen erfüllen.

Die Studenten sind verpflichtet, Vollzeit zu studieren.

### 3. Ansprechpartner, Vertragslaufzeit

3.1 Der zuständige Ansprechpartner für Angelegenheiten, die diese Abkommen betreffen, ist an der HTW Berlin die Leitung des International Office und an der BCIT der School of Business International Programs Coordinator.

3.2 Dieses Abkommen tritt am 1. Juli 2019 in Kraft und hat eine Laufzeit von vier Jahren. Es verlängert sich, sofern es nicht mit einer Frist von 30 Tagen vorab schriftlich gekündigt wird.

Im Falle der Kündigung schließen diejenigen Studenten, die bereits zur Durchführung dieses Programms eingeschrieben sind, nach den Maßgaben dieses Abkommens ihr Studium ab.

Dieses Abkommen untersagt es den Vertragsparteien nicht, Kooperationen mit anderen Parteien einzugehen.

HTW erkennt an, dass BCIT eine öffentliche Einrichtung ist, welches dem Gesetz zur Informationsfreiheit und Schutz der Privatsphäre von British Columbia unterliegt, und dass alle Informationen oder Unterlagen, die der oder von der BCIT zur Verfügung gestellt werden, diesem Gesetz unterliegen.

Berlin, 23 Juli 2021

Hochschule für Technik und Wirtschaft Berlin

- Auslandsbeauftragter -



Prof. Dr. Michael Jaensch

(im Namen von Prof. Dr. habil. Florian Becker-Ritterspach, Prüfungsausschussvorsitzender)

year of the exchange, if they meet the requirements of the respective degree and mobility regulation.

Students must study full-time.

### 3. Contact, Duration of Agreement

3.1 The contact for questions concerning this Agreement on behalf of HTW Berlin is the Head of the International Office and on behalf of BCIT School of Business International Programs Coordinator.

3.2 This Agreement shall take effect on 1 July 2019 and shall endure for a period of four years. Thereafter, it shall be renewed automatically. Either party may terminate this agreement for any reason upon at least 30 days prior written notice to the other party

Students registered in each party's Double Degree Programme whose period of study extends beyond the termination of this Agreement shall be allowed to complete the programme in accordance with this Agreement.

This agreement is not an exclusive agreement and does not restrict either party from pursuing or entering into other discussions, opportunities, or collaborations.

HTW acknowledges that the BCIT is a public body subject to the British Columbia Freedom of Information and Protection of Privacy Act and that all information or materials supplied to BCIT by, or obtained or created by BCIT is subject to that legislation.

Burnaby, 23 July 2021

British Columbia Institute of Technology

School of Business, Dean



Dr. Leelah Dawson

HTW-Studenten müssen folgende Module abgeschlossen haben, um den BBA Abschluss des BCIT zu erhalten.

HTW students have to complete the following courses in order to meet graduation requirements for BCIT BBA degree.

| <b>Course name at HTW</b>             | <b>ECTS</b> | <b>BCIT credits</b> | <b>BCIT transfer credit</b>  |
|---------------------------------------|-------------|---------------------|--|
| Innovation Management                 | 5           | 2.5                 | BBA Core Business - ORGB 8700: Implementing Organizational Change - Stakeholders, Timing and Evaluation + GE Requirement - 1.0 credit <i>Unspecified</i> |
| Managing Organizations                | 5           | 2.5                 |  |
| Academic Writing and Research Methods | 6           | 3.0                 | GE Requirement – 3.0 credits <i>English Literature or Composition</i>  |
| Introduction to Economics             | 5           | 2.5                 | GE Requirement – 6.0 credits <i>Social Science or Humanities</i> + 1.0 credit <i>Unspecified</i>   |
| International Business Law 1          | 5           | 2.5                 |  |
| Foreign Language Part 1               | 4           | 2.0                 |  |
| Macro - Economics                     | 5           | 2.5                 | GE Requirement – 6.0 credits <i>Arts or Sciences</i> + 1.0 credit <i>Unspecified</i>   |
| International Business Law 2          | 5           | 2.5                 |  |
| Foreign Language Part 2               | 4           | 2.0                 |  |
| Financial Accounting                  | 6           | 3.0                 | GE Requirement – 6.0 credits <i>Unspecified</i>  |
| Management Accounting                 | 6           | 3.0                 |  |
| <b>TOTAL</b>                          | <b>56</b>   | <b>28</b>           |  |